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Årsberetning STIF Bestyrelse 
Endnu et år er gået, og det er al�d spændende at kigge �lbage på, hvad der er sket. 
 
Det er heldigvis et år med masser af ak�viteter, hvor de enkelte udvalg kører derudad, selvom der stadig 
mangler medlemmer �l at holde hjulene kørende. En stor tak �l jer medlemmer af de forskellige udvalg. 
 
Der har været gang i klubhuset, både med renovering af omklædningsrum og få ”shinet” selve klubhuset 
op, det er blevet rig�g flot. Det er også dejligt at klubhuset er blevet brugt mange gange �l diverse 
udvalgsmøder og når der er kampe på stadion, så er der blevet solgt diverse gode sager og der har været 
mange mennesker på stadion. Så en stor tak �l ”klubhuspigerne” og alle de andre, der har hjulpet med 
arrangementerne. 
 
Vi har også ha� en dejlig sportsfest med masser af ak�viteter for små og store. Det er nogle skønne 
dage, hvor byens borgere kan hygge, snakke og være ak�ve, det er helt sikkert med �l at give sammenhold i 
byen. En kæmpestor tak �l arrangementet udvalget for deres store indsats. De er allerede i gang med at 
planlægge næste års sportsfest. 
 
Vi har også ha� gang i nogle store ansøgninger �l renovering af boldrummet �l fodbold og redskaber �l 
gymnas�k. De er heldigvis gået i gennem, takket være nogle dyg�ge mennesker, der er gode �l at få 
formuleret og beskrevet, hvad vi har ønsket. 
 
Hvis man måte komme med et ønske �l nu og næste år, ville det være, at vi ikke skulle skrive om 
manglende frivillige, da det desværre fylder alt for meget i det daglige arbejde. 
Så kom frem I kære frivillige og meld jer �l stort og småt. Det er medvirkende �l, at der er liv i byen og gang 
i foreningerne. 
 
På bestyrelsens vegne 
Egon Julius 
  



Årsberetning Krocket 
På spillermøde i marts blev det klart, at vi kunne s�lle 2 hold. 
Resultatet blev et hold i M2 og et i A2. 
Der er i sommerens løb blevet spillet søndag formiddag, �rsdag e�ermiddag og 
onsdag a�en. 
M2 blev nr. 3 og sidst, Varde trak sig. A2 blev også sidst i deres pulje. 
3 par var �lmeldt kommunemesterskabet, som blev afviklet i Næsbjerg den 1. 
oktober. Der blev ikke �l noget mesterskab for nogen. 
Der er i løbet af året været spil sammen med klubberne fra Næsbjerg og 
Nordenskov. 
Udvalget består af Carsten Marcher. 
  



Årsberetning Floorball 
STIF-floorball er fortsat på en stabil og rettelig kurs, hvor vi ved størstedelen af vores tirsdags 
træning har formået at samle +10 glade spillere. Vi har forlænget vores sæson, så den nu går 
fra slut sommer 2023 til uge 12/2024. Vi forventer, at den skal forlænges endnu mere, så den 
evt. løber indtil sommerferien 2024. 
 
Igen i år deltager vi til VM, altså Varde mesterskaberne i floorball. Dette er en turnering, der 
spilles rundt hos klubberne her i Varde kommune, 1 kamp i måneden. Vi arbejder på at få 
mulighed for at afvikle den sidste kamp i fritidscenteret i Varde og forhåbentligt også bruge 
dette som blikfang for at få endnu flere i Varde kommune til at spille floorball. 
 
Slutteligt har vi sammen med Nordenskov, Jannerup, Billum og Alslev lavet en aftale om 
sammen træning, altså hvis man er medlem i en af klubberne og ønsker en ekstra 
træningsaften, er man velkommen til at deltage på en af de andre klubbers træningsaftner. 
 
Mvh. Mathias Mølholm 
  



Årsberetning Fodbold 
STIF-fodbold, herunder klubsamarbejdet HTS, har gennem det sidste år været gennem en god 
udvikling med flere nye �ltag. 
HTS fodboldskole i Tistrup blev i år en succes. Tre unge mænd, der spiller senior i HTS, arrangerede 
selv fodboldboldskolen med alt hvad der�l hører; økonomi, tøj og a�oldelse af selve fodboldskolen.  
De gjorde et kæmpe stykke arbejde. Vi gentager derfor succesen i 2024, hvor fodboldskolen a�oldes i Sig. 
 
I august måned havde vi en stor fodbolddag på Sig stadion. 8 kampe blev spillet på stadion denne 
dag samt et stævne for de mindste børnehavebørn. Generelt prøver vi i klubsamarbejdet HTS at få 
så mange kampe som muligt på de forskellige stadions med henblik på at skabe mere liv på vores 
stadions. I Sig kan omklædning være et problem ved mange fodboldkampe, men det bliver løst 
ved brug af skolens omklædningsrum. 
 
I 2023 har HTS styrket samarbejdet med Trane skole med arrangementer både for SFO’erne i de 
tre byer, samt for de ældre klasser og morgentræning for eleverne i de ældste klasser. 
 
I STIF-regi har vi fortsat et oldboyshold som kører rig�g godt. I år har holdet spillet under DGI og 
endte på en flot 2. plads i deres pulje. 
 
Ligeledes har vi i STIF Små Fødder; fodbold for de mindste i børnehaven og 0. klasse. De træner 
�rsdag i de varme perioder og har stadig fin �lslutning. 
 
Inden for pigefodbolden i HTS har vi 3 hold; U9, U13 og et nystartet U17 hold. Det har i de før 
liggende år været udfordrende i HTS at opretholde et pigehold, når pigerne bliver U13 og U14 
spillere, og de skal spille 11-mands. Antallet af spillere, e�erskoleophold samt større ambi�oner for 
nogle af pigerne har gjort det svært. Det er derfor helt fantas�sk, at vi kan lave et hold senere når 
e�erskolen er slut og ambi�onerne måske er mindre. Det er noget vi vil forfølge at gøre igen både 
på drenge og pige-siden. 
 
På drenge siden har vi lidt flere hold. Vi mistede i sommer desværre vores U15 drengehold. De var 
ellers en stor flok og det kom lidt som en overraskelse, at mange søgte videre �l andre klubber 
pga. større ambi�oner. En skam for vores unge trænere, der havde gjort en kæmpe indsats for 
holdet. Vores U13 drengehold har netop været �l Verona Cup i Italien med landskamp i San 
Marino og meget mere. Det har krævet en kæmpe indsats for børn, forældre og især trænerne for 
at for stablet dete arrangement på benene. En virkelig flot tur børnene er kommet på. 
 
På senior-siden har vi stadig i HTS 3 senior herrehold. Vores serie 2 hold rykkede ærgerligt nok ned 
i serie 3. I sommers var der desværre en del afgang fra normale stamspillere på holdet. Det har 
været svært at erstate. I skrivende stund kæmper vores serie 4 hold med at bibeholde sig i 
rækken. På dame-siden har vi et holdsamarbejde med Næsbjerg RUI, hvor damerne spiller serie 1. 
I foråret spillede de ellers jyllandsserie samt havde et ekstra hold �lmeldt. 
 
I 2023 fik vi lavet en lille renovering af vores boldrum på Sig stadion e�er �lsagn af fondsmidler fra DGI. Det 
var godt at kunne �lbyde vores trænere lidt bedre faciliteter. 
 
Generelt går det rig�g godt med fodbolden i STIF og HTS. Vi må erkende, at det kræver mere og mere 
arbejde at �ltrække og fastholde medlemmer �l fodbolden. Det er vi lykkedes med i et godt samarbejde 
med Tistrup Boldklub og Horne IF. 
  



Årsberetning Gymnas�k 
For år 2022/2023 
Endnu et år er gået med gymnas�k i Sig by. 
Vi har igen ski�et ud og fået nye i bestyrelsen. Vi har ha� vores hyr med at finde opbakning, 
trænere og frivillige. Men vi har fået et godt fodfæste og er på rete vej igen. 
 
Vi startede gymnas�ksæsonen med at omlægge samtlige børnehold for at op�mere og forbedre 
holdene. Vi lavede om på navnene og hold konstella�onen. Et mindre antal deltagende på holdene 
gjorde, at vi måte sammenlægge de små hold. 
Vi har fået posi�v respons på omlægningen og tænker, at det var godt, vi fik rystet posen. 
 
Sammen med de nye �ltag har vi lagt op �l mere sammenhold og fællesskab børnene imellem. 
Derfor har vi på Rend&Hop holdet 0-3 klasse ha� overnatning. Det var en kæmpe succes for 
Ungerne, og vi vil derfor gøre det igen næste år, og vi håber denne gang på to overnatninger. En i 
starten som en ryste-sammen oplevelse, og igen e�er nytåret som en fælles afslutning. Første 
overnatning er planlagt �l d. 3/11. Vi har god �lslutning allerede. 
 
Vi har lagt op �l at Abesjov kan gøre noget i s�l med at lave noget sammen udenfor gymnas�k. Så 
som en fælles filma�en i klubhuset, for de mindre med a�entning e�er, da de ikke alle er helt 
store nok �l at sove hjemmefra endnu. Vi håber, at de nye trænere for holdet næste sæson vil 
gribe denne bold. 
 
Opvisning i år er desværre ikke blevet �l noget grundet manglende opbakning, vi havde i 
forbindelse med MOT G&U a�alt, at vores samarbejde med opvisning i en periode må sætes på 
pause, da vi simpelthen ikke har nok deltagende. Ydermere har nogle af holdene sagt at de gerne 
vil springe en opvisning for byen over. I stedet har hvert hold i år holdt deres egen opvisning for 
forældre og søskende. 
 
Som et forsøg på at rejse penge og prøve noget nyt havde vi i december et samarbejde med MOT 
G&U og DH Fun en dag med hoppeland. Vi gik sammen om at arrangere en dag med hoppeborge, 
pølsehorn og masser af leg. Overskuddet blev ikke gigan�sk, men vi fik, da alt var betalt, et 
overskud på 2400 kr. �l deling. Det var en dag med masser af grin og hyggeligt samvær. Det var et 
stort arbejde. Og da vi ikke har hænder nok �l at tage del i arrangementet i år, er det noget vi 
desværre må sidde over at være en del af i år. 
 
Vi har igen i år ha� nogle fantas�ske unge mennesker som har stået klar som hjælpetrænere �l 
hver gymnas�k�me. Det har været skønt med så mange glade smil og sådan en gejst og gå på mod 
fra dem. Uden deres hjælp ville det have været noget næsten umuligt at �merne har kørt på 
skinner, som de har gjort. Samtlige unge trænere har i år været på kursus, så de kunne tage noget 
ny viden med sig hjem. Mange er i år også meldt �l flere kurser. Kæmpestor tak �l alle, som har 
givet en hånd med denne sæson! 
 
STIF hovedbestyrelse har sidste år også bevilget penge �l nye holdtrøjer som kunne være med �l at 
symbolisere fællesskab og gøre det mere sejt at gå �l gymnas�k. Håbet var, at det blev en 
e�ertragtet t-shirt at have på, og det synes at have givet pote. Så tak for det. 
 
 
/Marlene Lodahl Frøkjær 
  



 Årsberetning Volley  
 
Igen i år må vi sige, at STIF volley har haft en super sæson med 22 medlemmer - med en 
aldersspredning fra 18 - 69 år... Flot - det er der ikke mange foreninger, som kan bryste sig af. 
 
Vi har dog kun haft ét hold med i turneringen - måske har det været meget godt, da der har været 
usædvanligt mange frysere, som skulle afrimes i vinterens løb... Og så sneg der sig en alvorlig 
kampkrise ind efter et nederlag, som var lige så svært at bære, som det nederlag det danske 
fodboldlandshold led mod Kasakhstan...  
Men heldigvis blev kampkrisen brudt, og vi endte på en delt 2. plads i turneringen med en bedre 
målscore end Horne. 
 
Vi har ikke haft de store træner udgifter i år, men vi kunne helt sikkert godt lære lidt mere.. 
Heldigvis har I været friske på at prøve nye øvelser af... nogle bedre forklaret end andre men hvis I 
kender nogle, som gerne vil lære os nogle skills - så giv endelig lyd. 
 
I år har vi indkøbt nye bolde - og til næste år står der trøjer på budgettet. Faktisk har Mikael 
foreslået at vi skal have vores egne personlige... Det må vi prøve at arbejde videre med  
Ligesom vi må arbejde med at komme til tiden, så det ikke altid er de samme, som sætter nettet 
op.  
 
Mandag d 4.9 kl. 19.30-21.00 starter volley op igen. 
 
Valg af formand - genvalg til Inge 
Valg af trøje udvalg - Mikael og Carsten 
Valg af festudvalg - Lise, Jan (Søren og Carsten) 
Kåring af årets spiller - Jan 
 
Tak for endnu en skøn sæson, hvor humøret altid er højt, og hvor der bliver grint af og med 
hinanden. Altid en fornøjelse at komme til træning - og vi holder fast i fri øl og vand. 
 
Med venlig hilsen 
Inge Wind 
  



Årsberetning Svømning 
STIF svømning er et tilbud til alle medlemmer, hvor STIF har lejet Varde Svømmehal 
hver søndag i vinter sæsonen. Det er meget populært, især blandt børnefamilierne. 
 
Der har i alt været 113 medlemmer i sæson 2022/2023 (120 i 2021/2022). 
26 (26) familie kort 
2 (1) enkelt kort 
Medlemmer under 25 år 63 (67) 
Medlemmer over 25 år 50 (53) 
 
Denne sæson har der været tilbagegang på 7 medlemmer. 
 
Flere medlemmer ønsker flere gange åben for wellness i den kommende sæson. Det vil 
der blive kigget på. 
 
Sæson 2023/2024 har opstart op d. 24. september og kører frem til d. 25. marts, dog med 
undtagelse af d. 24. december og d. 31. december. 
 
Tak til medlemmerne og hovedbestyrelsen for en god sæson og godt samarbejde. 
 
Jens Kyhn 
  



Årsberetning Arrangement udvalg 
Julebanko: Tirsdag den 15. november 2022 havde vi Julebanko i hallen på skolen. Vi har ski�et lidt på 
dagene de sidste år, men al�d i uge 46. Det virker ikke som et problem for deltagerne, at det ikke er samme 
dag hvert år. Nogle �ng er e�erhånden ru�ne. Vi har mange af de samme i køkkenet hvert år, og de har 
totalt styr på det køkken. Vi prøver hvert år lidt af i forhold �l salg af diverse, så det går mest muligt 
gnidningsløst, men det er bare ret hek�sk, og det vil det nok blive ved med, når næsten 200 mennesker 
kommer og køber på samme �dspunkt. Vi havde det luksusproblem, at steder der havde sagt de ville 
sponsorere en lille �ng, så havde 3-6 præmier �l os, da vi kom for at hente gevinsten, en fantas�sk 
oplevelse. Alt i alt en dejlig a�en med god stemning. 
 
Kalk og gødning blev droppet i foråret 2023 e�er vi i 2022 havde et knebent overskud. 
 
Sportsfest 2023: I år var sportsfesten som al�d første weekend i juni. Vi havde valgt at ryste posen en helt 
del �l sportsfesten i år og var spændt på modtagelsen i byen. Nogle �ng vil vi helst ikke pille for meget ved; 
fællesspisning, seniorfrokost, tel�est, børneak�viteter og hoppepuder. Lidt brok får vi jo hvert år, men 
meget overrasket over vi ikke hørte mere i�. den fælles gra�s morgenmad som blev sløjfet i år. 
 
Vi havde et ønske om at de andre afdelinger i foreningen skulle være med og vise hvad de kunne �lbyde, 
dete blev �l ak�v dag. Planen var at holdene skulle dyste mod hinanden, dete kunne ikke gå op, men alle 
gav udtryk for det havde været en meget sjov og hyggelig a�en som vi endelig skulle gentage. 
 
Børnedagen blev lørdag som det plejer at være. Vi var spændte på om det blev et problem at forældrene 
havde været �l fest a�enen før. Men det var en dejlig dag, vejret var med os. Der var glade børn og det nye 
�ltag med sæbekasseræs, krea i klubhuset og ballondyr blev taget godt imod. Aldrig er der blevet langet så 
mange pommes friter over disken. Vi tømte både vores eget og Brugsens lager. 
 
Fodboldkampen der skulle binde dag og a�en sammen lørdag blev desværre aflyst. 
 
Det er al�d svært at �ltrække de store børn og de unge, så vi prøvede af med LAN party i år. Det gav lidt 
udfordringer med netet, men nu kender vi skolens system og næste år er vi bedre rustet. 
 
Søndag var kun oprydning i år – og der var en god flok der var klar �l morgenmad, opgaverne blev fordelt 
og vi nåede helt vildt meget på få �mer – tak for det. 
 
Det er lidt svært med at styre �lmeldinger �l vagter. Men vi prøver at finde nyt system �l næste år. Det er 
al�d en udfordring at få nogle vagter besat, også at få nogle �l at tage teten som holdleder �l ak�viteter. Vi 
har oplevet de sidste år at aldersgruppen der gør dete indsnævres. Dem under 30 år skal pute børn og 
dem over 55 år synes de har ydet deres del. 
 
Diverse i året der er gået: 
Borde og stole: E�er mange år hvor vi har lånt meget tunge ”borde” ved IFV i Varde, har vi nu investeret i 
letvægtsborde i STIF. Dete har gjort arbejdet meget letere og vi kommer ud over problemer med 
transport �l og fra Varde. IFV har desuden spurgt om vi ikke vil købe de stole vi låner �l sportsfesten, så vi 
slipper for transporten. Så vi har nu også vores egne stole. 
 
Nye medlemmer: Vi har de sidste år mistet medlemmer løbende i udvalget. Dete mærker vi allermest 
dagene omkring sportsfesten, hvor vi har meget der skal laves og hvor det al�d har betydning, om man har 
prøvet det før. Men vi er så heldige at vi har fået 3 nye i udvalget siden sportsfesten, med forskellig alder, 
køn og interesser. Vi er pt. 9 medlemmer. 
 



 
I året der kommer 
Julebanko: Onsdag den 15. november er der julebanko i hallen. Vi er i fuld gang med at arrangere; finde 
Gevinster og bes�lle varer. Der bliver ny opråber i år og vi vil prøve at sælge kage, men ellers bliver det som 
det plejer. Vi håber på mange glade deltagere i alle aldre. 
 
Årshjul og to do lister: Der er nedsat en gruppe i udvalget �l at lave et opdateret årshjul og samle alt vi har 
samlet gennem de sidste år, så det er nemt at gå �l for alle i udvalget. Så god viden ikke går tabt, 
e�erhånden som medlemmer forlader udvalget. Dete gælder to do lister �l arrangementerne, 
indkøbslister, kontakt personer og telefonnummer på diverse samarbejdspartnere og faste hjælpere vi har 
�l vores arrangementer. 
 
Andre arrangementer: 
Da vi ikke har kalk og gødning mere, kunne det være vi vil prøve noget andet. Vi er meget opmærksomme 
på at der foregår mange �ng i byen og vi skal passe på vi ikke ødelægger �ngene for hinanden. Men der er 
mange �ng vi ikke kan få plads �l under sportsfesten, som vi gerne vil. 
Signatur løbet vi havde �l sportsfesten 2022 vil vi rig�g gerne finde plads �l, da vi synes det var et godt 
�ltag. Vi overvejer om vi skulle lave en løbs dag, med foodtruck m.v. 
Carboxing – er et andet arrangement vi gerne vil prøve, vi har fået alt informa�on om planlægning fra 
Gørding. Dete arrangement kunne give en slat penge i STIF´s kasse, hvis det lykkedes for os. 
  



Årsberetning Fun4thebody 
Årets sæson er afslutet midt september. 
Vi har desværre kun været 9 deltagere i denne sæson, hvilket er meget lavt i forhold �l hvad vi �dligere har 
ha� af medlemmer. 
Dete har i denne sæson givet os nogle udfordringer, da det har været svært at gennemføre nogle af de 
ak�viteter vi har ha� planlagt. 
Men ellers har vi bl.a. afprøvet håndboldfitness, Padel og tennis, supboard på Nysø, Hockey og Linedance. 
Vi måte desværre aflyse kørestolsrugby, og volley – men bytede det ud med andre ak�viteter der kunne 
udføres med kun få deltagere, da vi flere a�ener kun har været 4-5 fremmødte. 
 
Fun4thebody har eksisteret i mange år, og der har været mange sjove, udfordrende og ikke mindst 
hyggelige ak�viteter på programmet, men måske er det �d �l at ændre i konceptet. 
Vi er i udvalget blevet enige om at sæte Fun4thebody på standby det næste års �d. 
Here�er har vi snakket om at vi vil forsøge at lave nogle pop-up ak�viteter i foråret 2025 – hvor folk kan 
�lmelde og betale fra gang �l gang. – Måske �ltaler det flere, hvis man kan undgå at binde sig for en hel 
sæson. 
Vi håber at dete vil kunne lade sig gøre. 
Mvh. Fun4thebody udvalget. 
  



Årsberetning Sponsorer 
Rabat sponsor Daglig Brugsen / OK, a�alen med OK forsæter uændret med rabat på benzin, el og telefoni. 
OK har i løbet af året været i Sig, for at tegne nye kort. 
Sponsor Gruppen har ind�l 31. juli 2023 bestået af 23 lokale virksomheder. Der skal lyde stor tak �l dem 
som har givet gaver i løbet af året �l Banko og Sportsfesten. 
Der er lavet nye 3-årige kontrakter med 23 virksomheder gældende fra 01.08.22 – 31.07.25: 
 
Andrup Farvehandel 
Arkitek�irmaet Vest 
Bjerrum Montage 
BR-EL A/S 
Gelmer Byg 
Intersport Varde 
K S Nielsens Planteskole 
Koch´s ApS 
KPA Byg 
M &amp; K Køreskole 
Mar�n Madsen IT ApS 
Murermester Henriksen &amp; Uhre ApS 
Murermester Leif L. Andersen Sig ApS 
Niels H. Madsen 
Nordenskov &amp; Næsbjerg El 
Næsbjerg Havecenter 
Sig Smede &amp; VVS 
SignInn 
Stark Varde 
Team Truck 
Varde Gulve 
Vardeegnens Jord og Kloakservice 
Vardevejens Autoservice ApS 
 
Mange tak �l de sponsorer som igen har valgt at støte STIF igen, samt de nye sponsorer som har valgt at 
støte STIF. 
 
Event Sponsor STIF vil gerne sige en stor tak �l de eventsponsorer som har valgt at give lidt ekstra det 
sidste år, i form af gaver og penge beløb. I den kommende kontrakt periode, er der 13 som har valgt blive 
Event sponsor. 
 
Tøj Sponsor har det sidst år været et nyt �ltag. Da STIF fra denne sæson har valgt ikke længere at have en 
hovedsponsor, har vi som noget nyt, �lbudt vores gruppesponsorer at blive trøjesponsor. Det er der 5 
gruppesponsor som har valgt. 
Ny tøjsponsor for de 3 fodbold seniorhold i HTS-samarbejdet – Varde Gulve 
Ny tøjsponsor for ungdomshold i HTS-samarbejdet – Team Truck 
 
Tak �l alle sponsor, for deres støte samt �l hovedbestyrelsen for det gode samarbejde. 
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